
J e g y z ő k ö n y v 
 

 

Készült: Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2020. június 30-án 16.00 órai 

kezdettel a Művelődési Ház tanácskozó termében (Szabadság tér 8.) tartott testületi 

üléséről. 

 

Jelen vannak: a csatolt jelenléti íven szereplő személyek 

 

Bertók László polgármester köszönti a veszélyhelyzet elmúltával tartandó első testületi ülésen 

megjelenteket, megállapítja, hogy az 5 fős testületből mindenki megjelent, így az ülés 

határozatképes, azt megnyitja.  

A takarékosság jegyében mindenki megkapta elektronikus úton az előterjesztéseket és a 

meghívót. Javasolja, hogy a kiküldött meghívóban szereplő napirendek kerüljenek 

megvitatásra. A javaslatot a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta, más napirend 

tárgyalásra nem érkezett javaslat. 

 

 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az írásos meghívóban foglaltak alapján, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 

 

18/2020. (VI. 30.) Kt. számú határozat 

============================= 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az írásos meghívóban foglaltak szerint az 

alábbi napirendeket tárgyalja:   

 

1./ Beszámoló a polgármesteri hatáskört érintő szociális ellátások tekintetében hozott 

döntésekről /2019. május 1. – 2020. június 30./. 

Előadó: Bertók László polgármester 

     (írásos előterjesztés elektronikus e-mail címre történő megküldéssel) 

 

2./ Vése Községi Önkormányzat 2019. évi költségvetési rendeletének módosítása.  

Előadó: Bertók László polgármester 

      (írásos előterjesztés, szóbeli kiegészítéssel) 

 

3./ Vése Községi Önkormányzat 2019. évi zárszámadási rendeletének megvitatása és 

elfogadása. 

Előadó: Bertók László polgármester 

      (írásos előterjesztés) 

 

4./ Pályázat benyújtása önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztésre.  

Előadó: Bertók László polgármester 

      (szóbeli előterjesztés) 

 

5./ A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról készült 2019. évi átfogó 

értékelés megvitatása. 

Előadó: Bertók László polgármester 

(írásos előterjesztés) 
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6./ A Takáts Gyula Megyei és Városi Könyvtár 2019. évi könyvtári szolgáltatásokról 

szóló, Vése községet érintő beszámolója. 

Előadó: Bertók László polgármester 

      (írásos előterjesztés) 

 

7./ Egyebek. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Bertók László polgármester 

 

 

1./ Beszámoló a polgármesteri hatáskört érintő szociális ellátások tekintetében hozott 

döntésekről /2019. május 1. – 2020. június 30./. 

 

Bertók László polgármester 

Az előterjesztés írásban ki lett küldve. Szóbeli kiegészítés nem kíván tenni. Személyeket nem 

neveztünk meg, csak főt és kifizetett összegeket.   

 

Nagy Gábor képviselő 

A rendkívüli élethelyzet mit takar?  

 

Bertók László polgármester 

Ha valakinek megbetegszik a gyermeke, kórházi kezelésre van szükség, ennek kapcsán 

távolabbi utazásokra van szükség. Nemvárt nagyobb kiadást jelentő dolgokról van szó, és az 

illetőnek nincs rá anyagi fedezete.   

 

Nagy Gábor képviselő 

Fával mindenkit el tudtunk látni? 

 

Bertók László polgármester 

Gyakorlatilag igen. Aki beadta a kérelmét, szinte mindenki kapott. Talán három, négy 

személy nem kapott. Esetükben az egyfőre jutó jövedelem olyan magas volt, hogy a 

támogatás megítélésére nem volt mód.  

Sőt a múlt év végén 100 m3 keménylombos tűzifát vásároltunk így, ha ebben az évben lesz 

szociális tűzifa pályázatra lehetőség, akkor ebből a száraz anyagból adunk a lakosságnak, míg 

a frissen vásárolt megmarad. 

 

 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés alapján, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 

 

19/2020. (VI. 30.) Kt. számú határozat 

============================= 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármesteri hatáskört érintő szociális 

ellátások tekintetében hozott döntésekről szóló beszámolóban foglaltakat megismerte, és az 

abban foglaltakat elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Bertók László polgármester 
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2./ Vése Községi Önkormányzat 2019. évi költségvetési rendeletének módosítása.  

 

Bertók László polgármester 

Ezek a napirendek is visszatérőek, hisz egyértelmű, hogy amikor a költségvetést megalkotjuk, 

abban minden nem szerepelhet. Az élet mindig változtat rajta.   

Évközben és évvégén is változnak a sarokszámok, amelyek a költségvetés számait érinthetik. 

Kérdésem, jegyző úr felé, hogy kíván-e kiegészítést fűzni a napirendhez. 

 

Ács Attila jegyző 

Valóban vannak pénzügyi változások, amelyeket a zárszámadás előtt a helyükre kell tenni. 

Amit a költségvetés tervezésekor nem, vagy alig ismertünk, azokat most a helyükre tesszük. 

Ezt jól mutatja, hogy mind a bevételi, mind a kiadási oldal összege emelkedett. Elmondható, 

hogy pénzügyileg a 2019. év rendben lezajlott. Pénzügyes munkatársunk is jelen van az 

ülésen, a részletekre tud válaszolni.  

 

 

A képviselő-testület az írásos előterjesztés alapján 5 igen szavazattal ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül a következő rendeletet alkotja: 

 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-

testületének 2/2020. (VII. 2.) önkormányzati 

rendelete Vése Községi Önkormányzat 2019. évi 

költségvetését elfogadó 3/2019. (II. 26.) 

önkormányzati rendeletének módosításáról. 

 

A rendelet szövegét jelen jegyzőkönyv melléklete tartalmazza. 

 

 

3./ Vése Községi Önkormányzat 2019. évi zárszámadási rendeletének megvitatása és 

elfogadása. 

 

Bertók László polgármester 

Az előző napirendnél már néhány gondolattal érintettük a rendeletben foglaltakat is. Kérdés, 

vélemény? Kérdezi az előterjesztést készítőit, hogy van-e kiegészíteni valójuk. 

   

Siposné Bertók Anett pénzügyi előadó 

A kerékpárút fejlesztés és felújítás jelentős költséget képviselt, amely pályázati forrásból 

valósult meg. Az emlékműfelújítás és a helyi értéktár kialakítása is szerepel a kiadások 

között. A belterületi utak közül a Dózsa, a Táncsics és a Kis köz felújítására kapott támogatás 

is ebben az évben került elszámolásra.   

Jelentős emelkedést mutat a szociális juttatásokra kapott normatíva mértéke. Az előző 

években ez alig érte el a 7,5 MFt-ot, míg tavaly ez a szám 13 MFt-ot is meghaladta. A keret 

elköltése miatt lett az év végén vásárolva a 100 m3 szociális tűzifa. 

 

Bertók László polgármester 

Valójában csak a pályázati források segítségével tudunk fejleszteni, mert a saját forrásaink 

erre nem nyújtanának fedezetet.  
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Pappné Kovács Andrea alpolgármester 

Érdekes szemlélet, hogy a szociális keret kapcsán azon kell gondolkodnunk, hogy a kapott 

támogatást mire költsük el, mert egyébként azt visszafizethetjük az Államnak.  

 

 

A képviselő-testület az írásos előterjesztés alapján 5 igen szavazattal ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül a következő rendeletet alkotja: 

 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-

testületének 3/2020. (VII. 2.) önkormányzati 

rendelete Vése Községi Önkormányzat 2019. évi 

gazdálkodásának zárszámadásáról. 

 

A rendelet szövegét jelen jegyzőkönyv melléklete tartalmazza. 

 

 

4./ Pályázat benyújtása önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztésre.  
 

Bertók László polgármester 

Ez az a BM-es pályázat amelyik minden évben megjelenik. Két éve ezen nyertünk az utcák 

felújítására. A Magyar Falu Program keretében pályáztunk a Rákóczi utca felújtására, ezért 

gondoltunk arra, hogy ezen kiírás keretébe pedig az utca járdájára is pályáznánk. Ha sikerrel 

járunk mindegyik pályázat esetében, akkor ez lehet akár a falu „legszebb” utcája. Ehhez a 

pályázathoz önerőre is szükség van, amivel rendelkezünk.    

 

Zsoldos Imre képviselő 

Konkrétan melyik járdára gondoltatok? 

 

Bertók László polgármester 

A túlsó oldalon a könyvtár felől. Konkrétan a Lébár Béláéktól egészen az utca végéig, az 

iskoláig, 430 méter hosszan, 1,2 m szélességben. A régi burkolat fel lenne szedve, - van ahol 

már meg sincs csak fű van. Új alap és szegély épül, a kapubejárókat a tulajdonosok ezzel 

együtt megcsináltathatják, de azt nekik kell megfizetni.  

 

 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés alapján, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 

 

20/2020. (VI. 30.) Kt. számú határozat 

============================= 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország 2020. évi központi 

költségvetéséről szóló 2019. évi LXXI. törvény IX. Helyi önkormányzatok támogatásai 

fejezete 3. melléklet II. 2. pont c) pont szerint, az önkormányzati feladatellátást szolgáló 

fejlesztések támogatására kiírt pályázat alapján, pályázatot nyújt be a Rákóczi utca 

megsüllyedt, töredezett járdájának felújítására. 

A testület az árajánlat alapján a felújítást bruttó 12.811.596 Ft összegben az igényelt pályázati 

támogatást 10.880.000 Ft-ban, a saját forrást (önerőt) 1.931.596 Ft-ban határozza meg. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatás igénylésének benyújtására és 

a pályázattal kapcsolatos teendők lebonyolítására.  
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Határidő: 2020. július 10. 

Felelős: Bertók László polgármester 

 
 

5./ A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról készült 2019. évi átfogó 

értékelés megvitatása. 

 

Bertók László polgármester 

Ez megint egy jó kis napirend. Minden évben szóba kerül, de sok mindent ezen a téren nem 

tudunk tenni. Tudomásul kell vennünk a leírtakat. Egyébként a múlt évben komolyabb 

probléma ezen a területen nem volt.  

 

Zsoldos Imre képviselő 

Valóban ennyi a teendőnk.  

 

Nagy Gábor képviselő 

„Van itt probléma, a háziorvos nem jelent meg a szakmaközi megbeszélésen.” 

 

Pappné Kovács Andrea alpolgármester 

„Igazából beszélünk, beszélünk, beszélünk és ennyi.” 

 

Nagy Gábor képviselő 

„A helyzet meg változatlan.” 

 

 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés alapján, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 

 

21/2020. (VI. 30.) Kt. számú határozat 

============================= 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Vése gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatok ellátásáról készült 2019. évi átfogó értékelésben foglaltakat tudomásul veszi, azt 

elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Bertók László polgármester 
 

 

6./ A Takáts Gyula Megyei és Városi Könyvtár 2019. évi könyvtári szolgáltatásokról 

szóló, Vése községet érintő beszámolója. 

 

Bertók László polgármester 

Ez a napirend és a hozzá kapcsolódó beszámoló is minden évben megvitatásra kerül. 

 

Nagy Gábor képviselő 

Javasolják a nagyobb óraszámban történő nyitvatartást, szerintetek erre szükség van? 

 

Bertók László polgármester 

Ha kétszer ennyi időben lenne nyitva akkor is csak azok mennének, akik eddig. 
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Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés alapján, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 

 

22/2020. (VI. 30.) Kt. számú határozat 

============================= 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Takáts Gyula Megyei és Várisi Könyvtár 

2019. évben végzett könyvtári szolgáltatásokról szóló beszámolóját a beterjesztett 

tartalommal elfogadja. A testület a könyvtár nyitvatartásának kibővítését nem támogatja.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Bertók László polgármester 

 

 

7./ Egyebek. 

 

7/1. Polgármesteri tájékoztató. 

 

Bertók László polgármester 

 

 Varászlón megszűnik az óvoda, és a távoli jövőben sem szándékoznak azt újra 

indítani. Az óvodában sok olyan eszköz található, amit esetleg Vésén mi tudnánk még 

használni (játékok, fektetők stb.). Erről az óvónők egyeztettek, és készítettek egy 

leltárt. Ami ott található érték (leszámítva az amortizációt) 1,5 MFt. Ebből minden 

nem kell, de lehetne belőle „csemegézni”. Főleg az udvari játékokra lenne 

szükségünk.   

 

Zsoldos Imre képviselő 

Ezek bevizsgált játékok? 

 

Bertók László polgármester 

Igen, ezeknek megvan a gyártási engedélyük. Néhány éves eszközökről beszélünk. Az 

óvónőink ezekből az eszközökből válogatnának. Jegyző úr javaslata alapján a véglegessé vált 

összeget idén és jövőre két részletben fizetnénk ki. Véleményem szerint mindkét félnek 

előnyös ez a megoldás.  

 

Zsoldos Imre képviselő 

Ezt nekünk ajánlották fel? 

 

Bertók László polgármester 

Nem ezeket mi kértük. Erről egyelőre senki nem értesült. Az óvodánál ebben az évben is 

terveztünk eszközbeszerzést, ebből a vásárlást finanszírozni tudjuk. Alap esetben az óvoda 

saját hatáskörben is intézkedhetne, de nem árt, ha rábólintunk az ügyletre. 

 

Kötetlen beszélgetés zajlik az udvari játékok áttelepítéséről, azok helyszíni engedélyezéséről. 

 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármesteri tájékoztató alapján, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 

 

23/2020. (VI. 30.) Kt. számú határozat 

============================= 
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Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete támogatja, hogy a megszűnő Varászlói 

Óvoda eszközállományából a Vései Óvoda számára hasznosítható kültéri játékok és egyéb 

felszerelési tárgyak megvásárlásra kerüljenek.  

 

Határidő: értelem szerint 

Felelős: Bertók László polgármester 

    Antal Katalin óvodavezető 

 

Bertók László polgármester 

 

 A kovácstalálkozó elmarad az idén, viszont lesz helyette alkotótábor. Hat-nyolc 

kovács jön. Itt lesznek öt napig. A vendéglátáson kívül ez nekünk pénzbe nem kerül. 

Az anyagot ők hozzák, mi adjuk a szenet és az ellátást.  

 

Pappné Kovács Andrea alpolgármester 

Mit fognak csinálni? 

 

Bertók László polgármester 

Még nem biztos, de valószínű, hogy egy hordozható, sütögető, bográcsozó berendezésre 

gondoltak. Ezt az eszközt más falunapokon, (amelyekre meghívást kapun) is használni tudjuk.  

Azért igyekszünk ennek az eseménynek kellő hírverést kelteni. 

 

Zsoldos Imre képviselő 

Ennek van időpontja? 

 

Bertók László polgármester 

Azon a héten lesz, amikor a kovácstalálkozó lenne. Július 20-25. között. 

Megemlíti, hogy a buszos kirándulás sem marad el a kemping megkezdte működését, az 

érintetteknek a programtervezet hamarosan kiküldésre kerül.  

 

 

7/2. A Vései Községi Könyvtár vezetőjének megbízási díjának módosítása.  

 

Ács Attila jegyző 

Mivel alpolgármester asszony tiszteletdíja magasabb összegben lett korábban megállapítva, 

így egy sávot váltott a levonások tekintetében. A könyvtárnál végzett munkájáért ezért az 

eddigi bruttó 22.000 Ft megbízási díját 40.000 Ft-ra emelnénk. Ezzel a korábbi összegeknek 

megfelelő nettó kifizetést fogja megkapni.  

 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a szóbeli tájékoztatás alapján, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 

 

24/2020. (VI. 30.) Kt. számú határozat 

============================= 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Vései Községi Könyvtár vezetői 

feladatainak ellátásával megbízott Pappné Kovács Andrea megbízási díját 2020. január 1. 

napjától bruttó 40.000 Ft összegben állapítja meg.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Bertók László polgármester 
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7/3. A 2020. évben ballagó vései diákok egyikének támogatása. 

 

Bertók László polgármester 

Minden évben 20.000 Ft-ot adunk egy ballagó tanulónak, akit több iskolai fórum (tantestület, 

diák önkormányzat stb.) is erre érdemesnek tart.  

 

 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a szóbeli javaslat alapján, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 

 

25/2020. (VI. 30.) Kt. számú határozat 

============================= 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2020. évben is anyagi elismerésben részesíti 

azt a vései ballagó diákat, akit az iskola számos fóruma erre méltónak ítélt. A jutalom összege 

20.000 Ft, melynek átadása a ballagás napján esedékes.   

 

Határidő: értelem szerint 

Felelős: Bertók László polgármester 

 

 

7/4. Döntés egyszeri tanulmányi támogatás folyósáról a nappali iskolai oktatásban 

résztvevő, vései állandó lakhellyel rendelkező tanulók vonatkozásában. 

 

Ács Attila jegyző 

A testület minden évben egyszeri támogatást adott a középiskolai és felsőoktatási 

intézményekben tanulmányokat folytató vései diákoknak. Ha ez ebben az évben is így lesz, 

akkor kérem a testületet, hogy erről is szülessen döntés. 

 

Bertók László polgármester 

Az általános iskolások esetében azért nem adunk támogatást mert ingyenes az étkeztetésük, a 

tankönyvük stb. 

 

Pappné Kovács Andrea alpolgármester 

A füzetcsomagot is vélhetően ingyen meg fogják kapni, így volt ez a múlt évben. 

 

 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a szóbeli javaslat alapján, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 

 

26/2020. (VI. 30.) Kt. számú határozat 

============================= 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2020. évben egyszeri tanulmányi támogatást 

folyósít azon nappali tagozatos középiskolai és felsőoktatási intézményben tanuló diákok 

számára, akik tanulói jogviszonyukat iskolatátogatási igazolással igazolják. A középiskolások 

20.000 Ft, a felsőoktatásban résztvevők 30.000 Ft támogatásra jogosultak. 

 

Határidő: 2020. szeptember 30. 

Felelős: Bertók László polgármester 

 

 



 9 

 

7/5. Belső ellenőri jelentés. 

 

Bertók László polgármester 

A leírtakkal kapcsolatosan nincs észrevételem.  

 

 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az írásos előterjesztés alapján, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 

 

27/2020. (VI. 30.) Kt. számú határozat 

============================= 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 2019. évről szóló összefoglaló 

belsőellenőrzési jelentésben foglaltakat megismerte, a leírt észrevételeket tudomásul veszi, 

illetve azok alapján a szükséges változtatások mielőbbi megvalósítását szorgalmazza. 

 

Határidő: értelem szerint 

Felelős: Bertók László polgármester 

    Ács Attila jegyző 

 

 

7/6. Képviselői felvetések. 

 

Pappné Kovács Andrea alpolgármester 

A civilszervezetek támogatására kiírt pályázatok felől érdeklődik 

 

Bertók László polgármester 

Az egyesületeinket beregisztráltuk a Magyar Falu Programba, ha kiírják a pályázatokat akkor 

tudnak pályázni. 

 

Kötetlen beszélgetik zajlik a civil szervezetek pályázati lehetőségeiről.   

 

 

Zsoldos Imre képviselő 

Az iskolai riasztóval nem lehetne valamit kezdeni? A héten már harmadszor hajnali három 

órakor szólal meg. 

 

Nagy Gábor képviselő, iskolaigazgató 

Sajnos gond van a vezetékes telefonnal, és mivel ez a rendszer be van kötve egy megfigyelő 

rendszerbe, ilyen műszaki hibák előfordulnak. Igyekeznek a hibát orvosolni, tudnak róla. 

 

Zsoldos Imre képviselő 

A Magyar Falu Program pályázati lehetőségeitől érdeklődik. Illetve lett-e már benyújtva 

pályázat? 
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Bertók László polgármester 

Idén a Rákóczi utca felújítására adtunk be pályázatot.  

 

 

 

 

 

Egyéb bejelentés és hozzászólás nem lévén, Bertók László polgármester úr megköszöni a 

megjelenést és a nyilvános testületi ülést bezárja. 

 

 

 

 

 

 

K.m.ft. 

 

 

 

 

 

                 Bertók László       Ács Attila 

                     polgármester                                                                   jegyző  

 


